
 
 
 

 

18. januar 2024 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål 

til Naalakkersuisut.  

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Har Naalakkersuisut planer om en evaluering af Atuarfitsialak? 

a. Hvis, hvornår påregnes det at ske? 

b. Hvad regner man med det vil koste?  

2. Hvis Naalakkersuisut ikke har planer om en evaluering af Atuarfitsialak, hvad er så 

begrundelsen? 

(Medlem af Inatsisartut Najaaraq Møller, Siumut)  

 

Begrundelse: 

Loven om Atuarfitsialak der trådte i kraft for skolerne i 2003 har hidtil ikke bleven evalueret. Det 

fremkom i forbindelse med en ph.d.-afhandling i Ilisimatusarfik i 2021. Nu er vi i 21. år siden loven 

om Atuarfitsialak trådte i kraft, men alligevel kan vi se at resultaterne for eleverne er for 

nedadgående. 

Jf. loven om folkeskolen har Naalakkersuisut en forpligtigelse til at foretage en evaluering 

(effektmålinger af indsatsområder). Denne opgave er den dag i dag ikke løftet. 

Jeg ønsker at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 

Oversat – ved tvivlsspørgsmål er den grønlandske version gældende. 

https://da.uni.gl/media/7006705/lennert_dissertation-final_2021.pdf
https://nalunaarutit.gl/groenlandsk-lovgivning/2023/selvstyrets-lovbekendtgoerelse-nr-19-af-27_04_2023?sc_lang=da

